

河南工业企业 对外合作指南

河南省计经委经济研究所 主编

TECH-ECONOMIC
COOPERATION
GUIDE ON HIE

中国商业出版社

序

改革、开放与发展是我国走向二十一世纪伟大进程中的三大潮流。处于大潮之中的河南，必须抓住机遇，以全面开放冲破封闭僵化的旧意识，实施“外开内扬型”总体发展战略，最大限度地引进发达国家与地区的资金、技术，完成由传统农业向现代工业、由自然经济向商品经济、由封闭型经济向开放型经济的转变，最终形成河南经济内部发展和外部交换的良性循环。

河南，地处中原，维系八方，是全国交通、流通的天然枢纽和桥梁；资源繁多，储量丰富，是发展能源、原材料和农副产品加工业的理想基地。经过四十年的建设，已经形成若干具有较好基础的工业企业和一大批有市场声誉的名优产品。本世纪末，国家关于在中部地带建立能源、原材料基地，加快黄淮海平原的综合开发等重大决策，势必给河南发展带来许多新的有利条件。

商品经济和现代技术的发展表明，合作与交换能够促进国家、地区之间的优势互补，进而实现资源的有效配置。随着世界经济的结构性调整和我 国对外开放、对内搞活政策的深入贯彻，河南工业企业走向世界，积极参与国际交换与竞争，已是大势所趋、潮流所逼。河南省委、省政府积极贯彻执行中央的改革开放政策，已经批准建设郑

州、洛阳两个对外开放的经济开发区，对外资企业、合作企业给予了一系列优惠政策，为合作各方平等互利、共同发展创造了一系列优越条件。我们编写《河南工业企业对外合作指南》，把我省近百个企业首批推荐给国外合作伙伴，目的是为这些企业的进一步发展创造良好的条件，为海内外愿同河南工业企业开展经济技术合作的企业界、经济界和有关社会团体提供一本有用的信息工具书。

值此《指南》出版发行之际，我们对于中国商业出版社为河南经济发展和对外开放作出的艰辛努力表示衷心的感谢。

编者

一九九〇年八月

PREFACE

Reforming, opening and developing are the three huge waves which we have been confronting on the way marching to the 21 century in our country. Henan, on the huge waves, must grasp at the favourable circumstance tightly, taking opening in the all round way to break closed, rigid and timeworn ideas, putting "Economic Reformation and Politics Openness" into the general strategic planning, as large as possible introducing advanced technology and foreign currency of developed countries and regions, would finish the economic transformation of traditional agriculture to modern industry, closed economy to opening economy, and shape the well circle on developing economy of Henan province finally.

Henan province, situated in the Central Plains, joined all directions, is the hub and bridge of communication and circulation in China. With the plenty of natural resources, it is a ideal base of developing energy, raw materials and agricultural by-products processing industry. With the 40 years construction, Henan has had several excellent basic industrial enterprises and a great deal of favorable products. The important strategic decision made by the country on establishing energy sources and raw materials bases in the middle part and speeding up multipurpose development of the Huanghuaihai plains, must bring Henan many favourable conditions of developing economy.

The development of commodity economy and modern technology shows, cooperation and exchange can promote the superiority help each other between countries and regions to bring out an effective disposition of material sources. With the world economy structural

adjustment and our country putting "Economic Reformation and Politics Openness" into effect, Henan's industrial enterprises moving towards world and taking a part of the international exchange and competition, is much imperative and driven by the waves. The Provincial Party Committee and The Provincial Government of Henan, took a vigorous action to implement The Party Central Committee's reformation and openness policy, and had ratified to build two developing economic areas in Zhengzhou city and Luoyang city, made a serieses of peferential policy for foreign capital enterprises and cooperative enterprises. And had mad a serieses of favourable conditions of equality and mutual benefit and development in concert to each cooperators. Today, we edit the 《TECH-ECONOMIC COOPERATION GUIDE ON INDUSTRIAL ENTERPRISE OF HENAN PROVINCE》, and recommed the first group about hundred enterprises to foreign cooperators to make a favourable condition for further development of the enterprises. At the same time, we supply a useful informative reference book for both at home and abroad enterprise circles, economy circles and other mass organizations.

On the occasion of publishing the book, we would like to express our heartfelt thanks to the Business Publishing House of China for their hard works.

Editors

Aug. 1990

目 录

安阳市钢管厂	(1)
开封市塑料编织袋总厂	(3)
河南省荥阳县矿山机械厂	(5)
河南省民权葡萄酒厂	(7)
浉池县水泥厂	(9)
河南省孟县无缝钢管厂	(11)
郑州市巩县机械厂	(13)
河南省荥阳县汜水无纺布厂	(15)
河南省新乡市第二轻工业机械厂	(17)
郑州变压器厂	(19)
河南省周口风机厂	(21)
漯河市针织化纤厂	(23)
沁阳市胶辊厂	(25)
巩县红石厂	(27)
商丘市电线厂	(29)
封丘县化肥厂	(31)
许昌市力车厂	(33)
驻马店地区电表厂	(35)
郑州市新郑县变压器厂	(37)
修武县通用机械厂	(39)
河南省宛西制药厂	(41)
郑州塑料制板厂	(43)
开封空分设备厂二分厂	(45)
开封粮禽机械设备厂	(47)
南阳市无线电三厂	(49)
驻马店卷烟厂	(51)
河南省沁阳机械厂	(53)

河南淇县水泥厂	(55)
商水县毛纺织厂	(57)
鹤壁市橡胶厂	(59)
平顶山市棉织厂	(61)
河南省商丘县酒精厂	(63)
郑州铁路灯具厂	(65)
开封毛毯厂	(67)
封丘县磷肥厂	(69)
周口电缆厂	(71)
河南省平顶山市新型耐火材料厂	(73)
河南省商水县棉织厂	(75)
安阳市第五染料厂	(77)
河南省淮阳肉类联合加工厂	(79)
河南省扶沟县星火实用技术研究部	(81)
郑州市制线厂	(83)
安阳电池厂	(85)
许昌市无线电厂	(87)
河南省许昌市绝缘材料厂	(89)
地方国营长葛县机械厂	(91)
郑州铝厂水泥纸袋厂	(93)
洛阳市水泵厂	(95)
安阳市化纤纺织厂	(97)
开封制线厂	(99)
国营密县耐火材料厂	(101)
开封太阳能电池厂	(103)
驻马店地区塑料设备厂	(105)
河南省焦作市陶瓷一厂	(107)
河南省焦作市造纸厂	(109)
河南省漯河市第二造纸厂	(111)
洛阳合成洗涤剂厂	(113)

河南省焦作市陶瓷三厂	(115)
河南省襄城县阀门厂	(117)
河南安阳电筒厂	(119)
河南省密县珠宝玉器公司	(121)
郑州市电力变压器厂	(123)
平顶山市地毯总厂	(125)
巩县电器厂	(127)
开封市空气压缩机厂	(129)
鹤壁重型机器厂	(131)
漯河市豫南织物总厂	(133)
信阳建材设备厂	(135)
河南省巩县米河化铝厂	(137)
开封化工总厂	(139)
河南省南阳市晶体管厂	(141)
河南省三门峡市仪表元件厂	(143)
河南省许昌市煤矿管件厂	(145)
河南省焦作矿山机器厂	(147)
河南省沈丘县针织手帕厂	(149)
河南省延津棉纺织厂	(151)
新乡市电机总厂	(153)
周口地区电机厂	(155)
平顶山电收尘器厂	(157)
新乡利民机械工业公司	(159)
洛阳市胶鞋厂	(161)
新乡市第二造纸厂	(163)
三门峡化工厂	(165)

CATALOGUE

ANYANG STEEL TUBE FACTORY	(2)
KAIFENG PLASTIC WEAVING BAG GENERAL MILL	(4)
XINGYANG MINING MACHINERY PLANT	(6)
MINQUAN GRAPE WINE FACTORY	(8)
MIANCHI CEMENT PLANT	(10)
MENGXIAN SEAMLESS STEEL TUBING MILL	(12)
GONGXIAN MACHINERY PLANT	(14)
SISHUI ADHESIVE-BONDED CLOTH MILL	(16)
XINXIANG SECOND LIGHT INDUSTRY MACHINERY PLANT	(18)
ZHENGZHOU TRANSFORMER WORKS	(20)
ZHOUKOU VENTILATOR FACTORY	(22)
LUOHE KNITTING AND CHEMICAL FIBRE MILL	(24)
QINYANG RUBBER ROLLER FACTORY	(26)
GONGXIAN GOLDEN RED STONE WORKS	(28)
SHANGQIU ELECTRIC WIRE WORKS	(30)
FENGQIU CHEMICAL FERTILIZER WORKS	(32)
XUCHANG VEHICLE WORKS	(34)
ZHUMADIAN ELECTRIC METER FACTORY	(36)
XINZHENG TRANSFORMER WORKS	(38)
XIUWU UNIVERSAL MACHINE WORKS	(40)
WANXI PHARMACEUTICAL FACTORY	(42)
ZHENGZHOU PLASTIC BOARD WORKS	(44)
KAIFENG No. 2 AIR SEPARATOR WORKS	(46)
KAIFENG FOOD-POULTRY MACHINE FACTORY	(48)
NANYANG No. 3 RADIO WORKS	(50)
ZHUMADIAN CIGARETTE WORKS	(52)
QINYANG MACHINERY WORKS	(54)
QIXIAN CEMENT PLANT	(56)

SHANGSHUI WOOLLEN MILL	(58)
HEBI RUBBER PLANT	(60)
PINGDINGSHAN COTTON WEAVING MILL	(62)
SHANGQIU ALCOHAL WORKS	(64)
ZHENGZHOU RAILWAY LAMPS AND LANTERNS WORKS	(66)
KAIFENG WOOLLEN BLANKET FACTORY	(68)
FENGQIU PHOSPHATE FERTILIZER FACTORY.....	(70)
ZHOUKOU ELECTRIC CABLE FACTORY.....	(72)
PINGDINGSHAN NEW TYPE REFRACTORY	
MATERIAL FACTORY	(74)
SHANGSHUI COTTON MILL	(76)
ANYANG № 5 DYE FACTORY	(78)
HUAIYANG MEAT CO-PROCESSING FACTORY	(80)
THE DEPARTMENT OF XINGHUO APPLIANCE	
TECHNOLOGICAL RESEARCH OF FUGOU COUNTY	(82)
ZHENGZHOU THREAD-MAKING FACTORY.....	(84)
ANYANG CELL FACTORY	(86)
XUCHANG RADIO FACTORY	(88)
XUCHANG INSULATING MATERIAL PLANT	(90)
CHANGGE MACHINE FACTORY	(92)
ZHENGZHOU CEMENT PAPERBAG BRANCH MILL OF	
ALUMINIUM FACTORY	(94)
LUOYANG WATER PUMP WORKS	(96)
ANYANG CHEMICAL FIBRE WORKS	(98)
KAIFENG THREAD-MAKING WORKS	(100)
MIXIAN REFRACTORY MATERIAL WORKS	(102)
KAIFENG SOLAR ENERGY CELL WORKS	(104)
ZHUMADIAN PLASTIC EQUIPMENT WORKS	(106)
JIAOZUO № 1 CERAMICS FACTORY	(108)
JIAOZUO PAPER FACTORY	(110)

LUOHE No 2 PAPER FACTORY	(112)
LUOYANG SYNTHETIC DETERGENT FACTORY	(114)
JIAOZUO No 3 CERAMICS FACTORY	(116)
XIANGCHENG VALVE FACTORY	(118)
ANYANG TORCH FACTORY	(120)
MIXIAN JEWELRY AND JADE CORPORATION	(122)
ZHENGZHOU ELECTRIC POWER TRANSFORMER WORKS	(124)
PINGDINGSHAN CARPET FACTORY	(126)
GONGXIAN ELECTRICAL EQUIPMENT PLANT	(128)
KAI FENG COMPRESSED AIR MACHINE FACTORY	(130)
HEBI HEAVY MACHINERY PLANT	(132)
LUOHE YUNAN GENERAL FABRIC FACTORY	(134)
XINYANG BUILDING MATERIALS	
EQUIPMENT FACTORY	(136)
GONGXIAN MIHE CHEMICAL ALUMINIUM WORKS	(138)
KAI FENG GENERAL CHEMICAL PLANT	(140)
NANYANG TRANSISTOR PLANT	(142)
SANMENXIA INSTRUMENT AND METER PLANT	(144)
XUCHANG COAL MINE PIPE WORKS	(146)
JIAOZUO MINING MACHINERY PLANT	(148)
SHENQIU HANDKERCHIEF KNITTING MILL	(150)
YANJIN COTTON TEXTILE MILL	(152)
XINXIANG GENERAL ELECTRICAL MACHINERY PLANT	(154)
ZHOUKOU MOTOR WORKS	(156)
PINGDINGSHAN ELECTRIC-COLLECT DUST	
EQUIPMENT FACTORY	(158)
XINXIANG LIMIN ENGINEERING INDUSTRY COMPANY	(160)
LUOYANG RUBBER SHOES FACTORY	(162)
XINXIANG No 2 PAPER FACTORY	(164)
SANMENXIA CHEMICAL PLANT	(166)

河南工业企业
对外合作指南

安阳市钢管厂

厂长: 郝淇河
厂址: 安阳市洪滨路东段
电话: 32623
邮政编码: 455000

电挂: 0507

一、企业概况:

该厂系国家冶金部定点生产焊管厂家。建于1958年。现有员工260人,其中工程技术人员14人。拥有高频焊管生产线两条,其它专用设备50余台(套)。厂区面积2.3万平方米,建筑面积0.6万平方米,年生产能力为3万吨。主要产品为 $\Phi 41 \sim \Phi 89$ 高频焊管、矩形管、轻钢龙骨、家具管、冷拔丝、冷轧元等。该厂地理条件优越,交通方便,产品质量优良。多次被评为市先进单位。

二、企业发展前景和对外合作愿望

在“七五”计划期间建立一条年产万吨的热浸镀(A1或Al~Zn合金)管生产线。

三、对国外合作伙伴的具体要求:

补偿贸易。

TECH-ECONOMIC COOPERATION
GUIDE ON HIE

ANYANG STEEL TUBE FACTORY

DIRECTOR: Hao Qihe

ADDRESS: Eastern Sector of Hongbin Rd., Anyang, Henan, China

TEL: 32623

CABLE: 0502

POSTCODE: 455000

BRIEF INTRODUCTION:

The factory, was set up in 1958, is one of enterprises designed by the Ministry of Metallurgical Industry for producing welded tube and has 260 staffs and workers, including 14 engineers and technicians. The total area of the factory is 23,000M² with a building area of 6,000M². It has 2 production lines and 50 sets of special equipment for making high freq welded tube. Capacity of production per year is 30,000T and main products: $\Phi 14$ — $\Phi 89$ high freq welded tube, rectangular tube, light steel skeleton, steel tube for the furniture, cold-drawing steel wire, cold-rolling part, etc.

PROSPECTS AND INTENTION FOR FOREIGN COOPERATION:

It is building a line manufacturing hot-dip galvanized (Al or Al-Zn alloy) tube.

REQUIREMENTS FOR POTENTIAL PARTNERS:

Compensation trade is welcome.

开封市塑料编织袋总厂

厂长：张寅琛
厂址：河南省开封市延庆街 62 号
电话：31285 电挂：3220
邮政编码：475000

一、企业概况：

该厂是河南省塑料行业重点企业。现有职工 436 人，其中技术人员 33 人，拥有固定资产 580 万元，具有年产 600 万条编织袋和 250 吨丙纶长丝的生产能力。产品畅销国内，远销英、法、象牙海岸等国家，深受用户欢迎。该厂为国家二级计量合格企业和省一级先进企业。塑料编织袋获省优质产品，丙纶长丝获省优秀新产品奖，并创省质量管理奖。

二、企业发展前景和对外合作愿望：

- 1、扩大塑料编织袋生产规模，提高现有产品的质量。
- 2、扩大丙纶长丝生产规模，改进生产工艺，适应国内市场需求。
- 3、开发新产品高强度工业用涤纶长丝，增强企业后备力量。

三、对国外合作伙伴的具体要求：

合资经营、补偿贸易、来料加工。

TECH-ECONOMIC COOPERATION
GUIDE ON HIE

KAIFENG PLASTIC WEAVING BAG GENERAL MILL

DIRECTOR:Zhang Xianchen

ADDRESS:62 Yanqing St.,Kaifeng ,Henan,China

TEL:31285

CABLE:3220

POSTCODE:475000

BRIEF INTRODUCTION:

The mill has 436 staffs and workers with 33 technicians. Its fixed assets are 5.8 million Yuan RMB,and annual output is 6 million plastic weaving bags and 250T polypropylene fibre. Its products are sold well in China and exported to England,France,Ivory Coast and other countries. The mill is grade-2 enterprise on certified measure in China,and grade-1 advanced in Henan province. Its products have won "High Quality Prize" and "New Good Products Prize" in Henan province.

PROSPECTS AND INTENTION FOR FOREIGN COOPERATION:

- 1.To expand the production capacity and introduce new technology.
- 2.To develop new product. . high intensity polyester fibre used in industry.

REQUIREMENTS FOR POTENTIAL PARTNERS:

Equity joint venture,compensation trade,processing on giving materials.

河南省荥阳县矿山机械厂

厂长：陈振华
厂址：河南省荥阳县崔庙镇
电话：62991 转
邮政编码：450131

电挂：荥阳 1472

一、企业概况：

该厂建于 1956 年，是河南省机械电子厅矿山设备定点生产厂之一。主要产品有：破碎机械、研磨机械、分级设备、多规格的成套选矿机械设备、选煤机械、化工设备、提升、运输机械和工矿车辆。产品广泛用于选矿、冶金、建材、洗煤、矿山和化工行业。

该厂具有较强的重型机械综合生产能力。现有铸钢、铸铁、金属加工、建材机械、选矿机械、棕刚玉加工和黄金选矿等车间和分厂。主要设备有大型龙门刨床、落地车床、立式车床和重型齿轮加工机床。

该厂一贯重视技术进步，引进了大量先进技术，注重与研究单位、大专院校联合，合作研制的中碳低合金耐磨铸钢衬板，通过了省级鉴定并投入了批量生产。

二、企业发展前景和对外合作愿望：

准备开发具有现代化水平的洗煤、建材机械设备，产品逐步实现国际标准化，以适应国际选矿的需求。拟引进资金、引进技术，共同开发。

三、对国外合作伙伴的具体要求：

合作研制、合资经营、合作生产。

TECH-ECONOMIC COOPERATION
GUIDE ON HIE

XINGYANG MINING MACHINERY PLANT

DIRECTOR: Chen Zhenhua

ADDRESS: Cuimiao Twon, Xingyang County, Henan, China

TEL: 62991 turn

CABLE: Xingyang 1472

POSTCODE: 450131

BRIEF INTRODUCTION:

The plant, founded in 1956, is pointed one of the plants producing mining machinery equipment in Henan province. Its main products: crushers, grinding machinery, ore dressing equipments, grading equipments, coal dressing equipments, chemical machinery, hoists and transports. These are widely used in ore dressing, metallurgical industry and so on. There are some workshops and retail plants for casting steel and iron, machining, machinery making building material, machinery dressing ore, processing brown jade and dressing gold ore.

The plant pays great attention to technique progressing and combination with institutes and colleges. The wear-resisting casting steel liner plate consisting of middle-carbon alloy is combine-made new product through appraisal of Henan province, and has been processing in batch-bulk.

PROSPECTS AND INTENTION FOR FOREIGN COOPERATION:

The plant plans to develop coal washing equipment and building material machinery with modern level, realize international standardization step by step. It hope to import funds and advanced technology.

REQUIREMENTS FOR POTENTIAL PARTNERS:

Developing and processing in cooperation, equity joint venture.